

匡智屯門晨曦學校  
有關特殊奧運會新運動員註冊事宜

(活字 2021-2022/11)

敬啟者：

為提高學生對運動的興趣及增強學生的體質，本校一向鼓勵學生多參與各類體育活動及比賽，並希望學生在參與活動之時，同時學習各項社會適應及與人交往的技巧。過去，本校學生在接受適當訓練後，在個人性格及社交技巧方面，皆有顯著進步。本校現挑選 貴子弟在今學年起參加由「香港智障人士體育協會」主辦之比賽及訓練。希望家長能鼎力支持，以便校方能給予 貴子弟更多學習機會。

若 貴家長同意 貴子弟於本年度參加由「香港智障人士體育協會」主辦之比賽及訓練，請填妥隨函所附之 1. 通告回條、2. 香港特殊奧運會新註冊運動員家長同意書，以便辦理「新註冊運動員手續」。填妥回條後連同醫生身體檢查費 100 元正，請於 11 月 5 日前放入「回條及收費袋」內交回本校，多謝合作！家長如有查詢，可致電 2455 1615 與慕容永超老師聯絡。

備註：\*特殊奧運會規定，凡新註冊運動員須具註冊醫生證明運動員身體及器官皆能適合比賽及訓練。

此致  
貴家長/監護人

匡智屯門晨曦學校校長  
  
(林莉玲) 謹啟

2021 年 10 月 28 日

回 條

(活字 2021-2022/11)

有關特殊奧運會新運動員註冊事宜

敬覆者：

本人同意敝子弟於 2021-22 年度代表「匡智屯門晨曦學校」參加體育比賽，以及代表學校參加由「香港智障人士體育協會」主辦之比賽及訓練，現付 1. 香港特殊奧運會新註冊運動員家長同意書 2. 身體檢查費 100 元正。

本人將委託 貴校帶領敝子弟往江彥霖醫生辦理運動員身體檢查。(由於是次身體檢查是以團體形式進行，醫生將不會發放個人收據，敬請注意)

本人不同意敝子弟於 2021-22 年度代表「匡智屯門晨曦學校」參加體育比賽。

此致  
匡智屯門晨曦學校校長

班學生

家長/監護人簽署：

2021 年 月 日

請於 11 月 5 日或之前交回回條

# 香港智障人士體育協會 香港特殊奧運會

## 註冊運動員-家長/監護人同意書

(由 1/4/2021 至 31/3/2022)

香港特殊奧運會的使命是為智障人士提供各類型的全年體育訓練及比賽，目的是給予他們不斷的學習機會，從而發揮他們的潛能，表現勇氣；並且希望透過參與運動期間，他們能和家人、朋友及其他運動員分享樂趣，交流經驗和增進友誼。真正的特殊奧運會精神就是尊重運動員的個人資格，成績和保障他們均能在一個公平的環境下進行比賽。

特殊奧林匹克乃經國際奧林匹克委員會正式認可。所有香港特殊奧運會的訓練及比賽事宜則已委託香港智障人士體育協會執行，故請代 貴機構學員申辦運動員註冊，以便日後參加由香港智障人士體育協會及香港特殊奧運會主辦的活動。

特殊奧林匹克的基本原則：

- (1) 所有香港特殊奧運會的比賽規則均遵照國際特殊奧林匹克的比賽章則進行，以保障運動員的利益；
- (2) 於比賽時，各運動項目均以能力分級，使不同能力的運動員皆有機會參賽和爭取勝利；
- (3) 運動員、教練和家長均應朝著一個方向齊步邁進——就是儘量鼓勵運動員發揮所長，祈望努力達到每一專項的最高水平；
- (4) 最後就是強調運動員在體能、社交、心理、智能和精神等方面的發展。

-----新登記-----

-----新登記-----

-----新登記-----

### 家長/監護人同意書

(新註冊運動員使用)

(由本會填寫)

運動員姓名： \_\_\_\_\_ (中) \_\_\_\_\_ (英)

性別： \_\_\_\_\_ 出生日期： \_\_\_\_\_ (年齡組別：8-15 16-21 22 或以上)

身份證號碼/出世紙號碼(如未取身份證)： \_\_\_\_\_

聯絡電話： \_\_\_\_\_ 出生地點： \_\_\_\_\_

住址(中)： \_\_\_\_\_

所屬學校/機構 \_\_\_\_\_ 負責導師： \_\_\_\_\_

本人同意子弟(\_\_\_\_\_)參加由香港智障人士體育協會及香港特殊奧運會主辦之各項訓練及比賽，申請人經由醫生驗身證明其適合參加各項活動，本人亦知道須經常注意申請人之健康狀況，若有任何變化，應由醫生再行檢查，決定是否適合參加 貴會之活動，並將驗身報告之結果立即知會 貴會。活動期間，如遇意外，務請第一時間給予適當處理，此外本人亦同意 貴會可以使用子弟之照片、影像及聲音以協助 貴會之宣傳及籌款工作。

(唐氏綜合症運動員如參加體操、跳水、蝶泳、跳高、足球、滑冰等項目時，均需作頸骨 X 光檢查，由醫生決定可否參加此等項目)。

根據以上各項條件，本人同意子弟參加由香港智障人士體育協會及香港特殊奧運會主辦之各項活動，並附上港幣貳拾圓正，請辦理有效期壹年之運動員註冊，以便免費參加特殊奧運會之比賽項目及訓練。

家長/監護人姓名： \_\_\_\_\_ 簽署： \_\_\_\_\_ 日期： \_\_\_\_\_

(正楷)

附註： 1. 有關申請細則請參閱「21-22 註冊運動員及登記參與者申請細則」。

2. 閣下所提供的資料將會供本會及國際特殊奧林匹克用作處理運動員記錄、統計資料及一切行政工作之用途，本會承諾會把有關資料保密。閣下可向運動員所屬之學校/機構查閱及改正所備存有關運動員的資料。

檔案名稱：Form C (21-22 家長同意書(新註冊運動員使用))

**Hong Kong Sports Association for Persons with Intellectual Disability**  
**Special Olympics Hong Kong**  
**Registration for the Athletes (1/4/2021-31/3/2022)**

The mission of the Special Olympics Hong Kong (SOHK) is to provide different sports training and competitions for persons with intellectual disability on a year-round basis. It aims at developing their potential and showing their courage through rendering different learning opportunities to them. Besides, we hope that the athletes can share their happiness, exchange experience and enhance friendship with their parents, friends and other athletes through participating in sports. The genuine spirit of SOHK is to respect the qualifications, the results of the athletes and guarantee them to compete in a fair environment.

Special Olympics has been approved by the International Olympics Committees. All the training and competitions of Special Olympics Hong Kong have been entrusted to Hong Kong Sports Association for Persons with Intellectual Disability (HKSAPID). We, therefore, hope that your esteemed school/agencies can apply for the athletes' cards in order to participate in all the activities organized by HKSAPID and SOHK.

The basic principles of Special Olympics:

1. All the rules of Special Olympics abide the rules of Special Olympics Inc. in order to guarantee the athletes' benefit.
2. All the events are classified by athletes' abilities so as to ensure all the athletes have the same chances to win and participate.
3. Athletes, coaches and parents should focus on the same direction, i.e., develop their talent to potential in every specific sport.
4. The development of athletes' physical, social, psychological, mental and spiritual aspects should be emphasized.

**Parent/Guardian Consent Form**

(For new athlete registration)

Athlete no.: (For Official Use only)
---

Name of athlete: (English) \_\_\_\_\_ (Chinese) \_\_\_\_\_

Sex: \_\_\_\_\_ Date of Birth: \_\_\_\_\_ (Age Group: 8-15 16-21 22or above)

HKID No/ Birth Certificate No(if do not have ID card): \_\_\_\_\_

Contact No.: \_\_\_\_\_ Place of Birth: \_\_\_\_\_

Address: \_\_\_\_\_

Affiliated school/agency: \_\_\_\_\_

Teacher In-charge: \_\_\_\_\_

I agree \_\_\_\_\_ to participate in training and competitions organized by HKSAPID and SOHK. The applicant has been certified by the doctor that he/she is suitable for participating in physical activities. I also understand that I have to pay attention to the applicant's medical condition. In case of any changes, the applicants should have medical examination again to prove his/her suitability for participating in physical activities. I will be responsible for notifying your association in writing about the health condition. The athlete should also be handled properly in case of accident during the activity. I also agree with your association's using of applicant's photos, image & voice to assist your association's promotional and fund-raising activities.

(Those down's syndrome athletes participating in gymnastics, diving, butterfly swimming, high jump and skating should have x-rays on their neck to determine whether they can participate in these activities.)

According to the above conditions, I agree the applicant to participate of in the activities organized by HKSAM and SOHK. Enclosed please find HK\$20 for athlete registration which is valid for one year to participate in all individual events (except training course).

Name of Parent/Guardian: \_\_\_\_\_ Signature: \_\_\_\_\_ Date: \_\_\_\_\_  
(BLOCK LETTER)

- Remarks: 1. For details please refer to 'Regulation for 2020/2021 Registration of Special Olympics Hong Kong Athletes'.  
2. The data collected will be kept confidential and be used for administrative and statistical purposes only. You may request access to or correction of data at your affiliated school /agency.  
3. Withdrawal from membership will be effective upon submission of written notice to our association.